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Аннотация: В статье исследуются факторы, послужившие основанием для установления уголовно-

правового запрета на незаконные производство и оборот алкогольной продукции. Автором 

проанализированы научные подходы к определению оснований криминализации деяний и осуществлен 

анализ факторов, послуживших поводом для становления уголовно-правового запрета. С учетом 

вышеуказанных подходов автором выделены следующие критерии установления уголовно-правового 

запрета: общественная опасность, его распространенность, соответствие нормам действующего 

законодательства, невозможность достижения целей нормами иных отраслей законодательства и наличие 

сил объективной возможности процесса доказывания. Осуществлен анализ исторической 

преемственности законодательства Российской Федерации по вопросу уголовной ответственности за 

незаконные производство и оборот алкогольной продукции. По результатам исследования автор 

приходит к выводу, что установление законодателем уголовной ответственности за незаконные 

производство и оборот алкогольной продукции является социально обусловленным, так как 

осуществлялось с учетом научных критериев криминализации деяний. 

Annotation: The article examines the factors that served as the basis for the establishment of a criminal law ban 

on the illegal production and turnover of alcoholic beverages. The author analyzes scientific approaches to 

determining the grounds for criminalization of acts and analyzes the factors that gave rise to the formation of a 

criminal law ban. Taking into account the above approaches, the author identifies the following criteria for 

establishing a criminal law ban: public danger, its prevalence, compliance with the norms of current legislation, 

the impossibility of achieving the goals by the norms of other branches of legislation and the presence of forces 

of an objective possibility of the proof process. The analysis of the historical continuity of the legislation of the 

Russian Federation on the issue of criminal liability for illegal production and turnover of alcoholic beverages is 

carried out. According to the results of the study, the author comes to the conclusion that the establishment of 

criminal liability by the legislator for illegal production and trafficking of alcoholic beverages is socially 

conditioned, since it was carried out taking into account scientific criteria for criminalizing acts. 
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